
ACTA REUNIÓ CLAUSTRE PROFESSORAT 
GRAU EN CRIMINOLOGIA 

CURS 2019-2020 
30 juny 2020 

 
El dia 30  de juny de 2020 es va celebrar la reunió virtual del primer semestre del 
curs 2019-2020, del claustre de professorat del grau de criminologia entre 16 i 
17,30  hores, d’acord a la convocatòria realitzada el dia 26 de juny del 2020 pel 
coordinador del grau, amb el següent ordre del dia: 

1. Aprovació de l'acta de les dues sessions anteriors (pendents d'aprovació) 

2. Informe del coordinador sobre el desenvolupament del segon semestre del 
curs i previsions pel curs 2020-2021 

3. Informe del Tribunal de TFG sobre el desenvolupament de les lectures de TFG 
del curs 2019-2020 

4. Informe de les coordinadores de Practicum sobre el desenvolupament de les 
pràctiques en el curs 2019-2020 i previsions pel curs 2020-2021. 

5. Torn obert de paraules, 

 
Hi assisteix el següent professorat: Marcelo Aebi, Ferran Alonso, Marc Ajenjo, 
Paula Arce, Joan Baucells, Constanza Busquets, Carles Botia, Leonor Cantera, 
Sara Colorado, Jenny Cubells, Esther de la Encarnación, Daniela Gaddi, Lydia 
Giménez, Mertixell Gisbert, Ana González, Arantxa Hernaez, Claudia Jiménez, 
Beatriz Molinuevo. Helena Mulero, Carmen Navarro, Albert Pedrosa, Ingeborg 
Porcar, Luis Sáez, Carles Vicen, Albert Vilatarsana i Josep Cid, que actua com 
a secretari del claustre.  

Excusa  la seva assistència el següent professorat: José Ramón Agustina, 
Irene Cruz, Maria José Cuenca, Elena Garrido, María Jesús Guardiola i Francesc 
Xavier Moreno. 
 
1. S’aproven per assentiment les actes dels dos claustres anteriors. 
 
2. El coordinador en el seu informe incideix en els punts següents 
 
(i) Valora que a partir del confinament, i el pas a la docència van haver 
incidències en les dues primeres setmanes, però que a partir de llavors, 
l’adaptació del professorat del grau a les pautes de docència virtual establertes 
per la Facultat han estat molt satisfactòries. 
 
(ii) Fa referència a les reunions que durant aquest període s’han tingut amb 
l’alumnat (la reunió de la Comissió Mixta del Grau el 27 de Març i dos reunions 
del coordinador amb els delegats del grau (el 7 de maig del 2020 i el 29 de juny 
del 2020). Les demandes de l’alumnat es van trametre al professorat i les 
situacions problemàtiques es van solucionar. Indica que en la reunió tinguda el 
29 de juny del 2019 amb delegats, aquests li van manifestar la seva satisfacció 



general de l’adaptació del professorat de Criminologia a les exigències de la 
docència virtual. Indica que el punt més crític es el de l’avaluació i anticipa que 
una prioritat de la Facultat de Dret pel curs 2020-2021 es que l’avaluació sigui en 
tot cas presencial. 
 
(iv) Indica que es tractarà de persuadir a l’alumnat del Grau de contestar a les 
enquestes previstes (Grau, Infraestructures i Assignatures) si bé preveu que no 
poden organitzar-les presencialment, la participació serà sensiblement més 
baixa que en els passats cursos. 
 
(v) Explica el document de “Indicacions per la docència en el curs 2020-2021” 
aprovat per l’equip de deganat de la Facultat de Dret, incidint en que caldrà 
adaptar el cronograma pel model de docència mixta (amb setmana de docència 
presencial i setmana de docència virtual) que es preveu per la modalitat A, en la 
que es troba el grau de criminologia. 
 
(vi) Assenyala que respecte de les mesures de protecció davant del COVID 19, 
la Facultat haurà de redactar un protocol, que haurà d’estar operatiu abans del 
començament del curs. 
 
(vii) Agraeix la dedicació al grau dels professors Marcelo Aebí, assenyalant la 
seva aportació a l’empirisme i la internacionalització del grau de criminologia de 
la UAB, i al professor Xavier Moreno, destacant la seva contribució a incloure 
dins de l’àmbit professional del grau l’estudi de la seguretat. 
 
3. La Prof. Carme Navarro, que ha estat la presidenta del Tribunal de TFG  en el 
curs 2019-2020, explica el funcionament del TFG en aquest curs. Assenyala que 
la feina del tribunal ha estat molt intensa però que ha resultat molt gratificant el 
molt bon nivell dels treballs i la capacitat que ha demostrat l’alumnat de fer les 
adaptacions necessàries als seus treball en atenció de la situació de  
confinament, que ha obligat a alterar alguns plans de recerca. 
 
4. Les professores Arantxa Hernaez i Helena Mulero expliquen l’adaptació que 
ha calgut fer al pràcticum, Menció d’Execució Penal, donada la cessació de les 
pràctiques a partir del confinament. Indiquen que les hores no realitzades s’han 
substituït per seminaris pràctics d’Execució Penal. Posen de manifest que 
l’alumnat ha tingut un seguiment individualitzat intens en aquest període. D’una 
altra banda, indiquen que es tan treballant intensament en aconseguir places de 
pràcticum pel curs vinent, tenint en compte la situació d’incertesa, que fa que 
moltes entitats no vulguin concretar propostes. 
 
5. En la part de debat es susciten les següents qüestions i, en el seu cas, es 
prenen els següents acords: 
 
(i) Es discuteix sobre si serà obligatori gravar les classes. Es planteja que si 
s’obliga a gravar les classes es desincentiva l’assistència i no te sentit 
l’obligatorietat d’assistència. El coordinador del grau comenta que la gravació de 
els classes serà important per alumnes que estiguin en les dues modalitats 
docents (i que puguin tenir en un mateix dia docència virtual i presencial) i per 



ajudar a l’aprenentatge. Hi ha varies intervencions demanant que la gravació 
sigui facultativa pel professor, no obligatòria. 
 
(ii) Es pregunta si la docència sincrònica serà obligatòria o podran existir 
possibilitat de fer gravacions i utilitzar la classe per resoldre dubtes. El 
coordinador contesta que la regla general és la de la docència en temps 
sincrònic, però que entén que hauran de cabre excepcions quan el sistema 
estigui justificant per raons docents. En tot cas, remet a la regulació que faci la 
Facultat de Dret. 
 
(iii) Es planteja que els tutors de TFG haurien de rebre un retorn  de la valoració 
del treball per part del Tribunal. El coordinador del Grau es compromet a 
traslladar aquesta qüestió a la coordinadora de TFG i a presentar una proposta 
la Claustre del primer semestre del curs 2020-2021. 
 
(iv) Es planteja la importància de la formació del professorat per portar a terme 
la docència virtual. El coordinador indica que s’està estudiant la realització de 
cursos de TEAMS. 
 
(v) Hi ha diverses intervencions, agraint al professor Aebi la seva dedicació al 
Grau i lamentat que l’hagi de deixar. Existeix consens en organitzar, quan les 
condicions sanitàries ho permetin, un sopar de professorat del grau, en que es 
pugui acomiadar degudament al professorat que durant un temps ha format part 
del grau i que, per raons diverses, l’ha hagut de deixar. 
 
I sense mes assumptes a tractar es tanca la sessió virtual a les 17,30 hores 
 
 
Josep Cid 
Secretari en funcions del Claustre. 


